
SAT TELEVIZE

INFOS Art, s.r.o., Barákova 5, 796 01 
Prostějov, Tel.: 588 882 111, e-mail: wifi @infos.cz

www.infos.cz

INTERNET
TELEFON

www.infos.czvíce na

Navyšujeme rychlost připojení !
Vyzkoušejte linku o rychlosti 

5000 kbps již v základním tarifu !

Kostelecké 
novinky   1 Brezen - 2012



Vítání dětí 3. 3. 2012

Vítání dětí 3. 3. 2012

Maškarní bál Župní plavecké závodyZápis dětí do 1. ročníku FC Kostelec na Hané

Tříkrálová sbírka Za ty, kteří zůstali...

Zápis dětí do 1. ročníku Vánoce v MŠ



1
1

INFORMACE MĚSTSKÉHO ÚŘADU

INFORMACE STAROSTY MĚSTA

Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych Vás v krátkosti informoval o dění a práci na naší radnici za 
minulé období, a o akcích, které se budou letos v našem městě realizovat. Začátek 
roku je vždy ve znamení přípravy rozpočtu a návrhu investičních akcí pro rok 2012. 
Letos byla práce o to složitější, že ve městě probíhá výstavba kanalizace, která by 
měla být ukončena koncem měsíce května a dále pak budou probíhat rekonstrukce 
silnic na ulicích Tyršova a 8. května. Termíny zahájení těchto akcí jsou předběžně 
dohodnuty, ulice 8. května na 1. 5. 2012 a průtah Kostelcem na Hané, Tyršova ulice 
1. 6. 2012. Z dalších akcí, které máme v plánu letos realizovat, bych chtěl jmenovat
dostavbu výhyben na cyklostezce. Zde máme podanou žádost o dotaci u Olo-
mouckého kraje, kde je možno získat příspěvek až ve výši 50% z celkových nákladů.
Dále jsme podali žádost o dotaci na opravu kapličky na hřbitově, kterou vyhlásilo 
ministerstvo pro místní rozvoj a v dubnu budeme dávat žádost o dotaci z ROPu na 
revitalizaci náměstí. To jsou hlavní akce letošního roku, a k nim bychom chtěli ještě 
provést některé opravy na staré budově školy a v mateřské školce. V letošním roce se 
dále plánuje vypracování dvou studií zástavby – na garáže v lokalitě bývalé vodárny 
na Sídlišti Sport a na rodinné domy v lokalitě Kozí brada.

Dovolte mi, abych se ještě v krátkosti vrátil k výstavbě naší kanalizace. Určitě jste 
si všimli, že i po Novém roce běží stavba na plné obrátky, tak aby termín předání 
stavby byl dodržen, proto bych Vás chtěl požádat o trochu tolerance a pochopení při 
dokončování naší akce a to hlavně směrem k realizačním firmám. Na přelomu února a
března proběhla na stavbě avizovaná kontrola ze SFŽP, která se zabývala 
dodržováním podmínek k přidělení dotace, i zde bylo shledáno vše v pořádku a nyní je 
už jen otázka administrace státu, kdy budou uvolněny finanční prostředky do rozpočtu 
města, a bude zahájeno financování těchto schválených projektů. Jelikož všechny 
smlouvy máme schváleny, doufám, že v době, kdy se k Vám dostane toto vydání 
Kosteleckých novinek, budou finance na našem účtu.                                                                                            

                                                                                     Ladislav Hynek, starosta města
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INFORMACE MÍSTOSTAROSTY MĚSTA

CO SE DĚLO SE SOKOLOVNOU?

Od roku 1994 probíhala v budově sokolovny rekonstrukce, na kterou město 
uvolnilo finanční prostředky ve výši necelých 1,7 milionu korun. Vzhledem k tomu, 
že tuto částku nebyla tělovýchovná jednota schopna splatit, byl dohodnut jiný způsob 
vyrovnání, a to převod pozemků ve sportovním areálu u nové základní školy z TJ 
Sokol Kostelec na Hané na město. Uplynulo mnoho let a závazky ze strany Sokola 
nebyly naplněny. V poslední době se vedení Sokola snažilo dostát závazků a převést 
pozemky ve sportovním areálu na město. Při vyřizování této záležitosti vyšlo najevo, 
že ačkoli byl na Katastrálním úřadě veden jako majitel pozemků TJ Sokol Kostelec na 
Hané, nebyl tento schopen doložit dokumenty prokazující vlastnictví. Následně došlo 
na Katastrálním úřadě v Prostějově ke změně vlastníka místní sokolovny a pozemků 
ve sportovním areálu základní školy, kdy z původního majitele TJ Sokol Kostelec 
na Hané byl majetek přepsán na Český svaz tělesné výchovy (dále ČSTV), který 
dokumenty dokazující vlastnictví doložil.

Na základě změny majitele vstoupilo město s ČSTV do jednání ohledně záměru 
využití výše uvedených pozemků a sokolovny, jelikož prioritou pro město bylo 
zachování sportovního, kulturního a společenského života v našem městě. Ve chvíli, 
kdy byla přepsána sokolovna na ČSTV v ní TJ Sokol Kostelec na Hané ukončila svou 
činnost a členové sokola začali pro své aktivity využívat sportovní halu a tělocvičnu 
základní školy. Město se tedy dohodlo s ČSTV na pronájmu sokolovny. Dohoda byla 
důležitá zejména proto, aby byla zachovaná přístupnost sokolovny pro občany města. 
Předmětem dohody byl tedy pronájem ze strany města ode dne 22. 11. 2011,                
a to za symbolické nájemné 2.370 Kč měsíčně – na dobu neurčitou. V sokolovně od 
prosince probíhá třikrát týdně cvičení zumby a během měsíců leden – březen se zde 
uskutečnily čtyři plesy. Od poloviny února sokolovnu opět využívá ke svým aktivitám 
i TJ Sokol Kostelec na Hané, a to bezplatně. Jako kompenzaci se TJ na základě 
„Smlouvy o správě nemovitosti“ mezi městem a TJ Sokol Kostelec na Hané zavázala 
zajišťovat běžné záležitosti spojené s chodem předmětu správy (sokolovny), jako        
je zajištění úklidu nemovitosti, zajištění drobné údržby, zajištění provozu a regulace 
vytápění nemovitosti – vše na náklady města.

Při jednání s ČSTV došlo také k dohodě o odkoupení pozemků pod sportovním 
areálem do majetku města, a to za cenu vyčíslenou znaleckým posudkem, která činila 
400.480,- Kč. Zastupitelstvo města na svém 10. zasedání, konaném dne 26. 10. 2011 
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odkoupení pozemků schválilo. Tento krok byl důležitý zejména z důvodu budoucí 
potřebné rekonstrukce areálu u základní školy. Vlastnictví pozemků je nutné 
pro získání případné dotace. Vlastní rekonstrukce bude finančně náročná a bez 
dotačních titulů ji nebude možné realizovat. 

František Horák
                                                                                                                místostarosta

INFORMACE SLUŽEB MĚSTA KOSTELCE NA HANÉ

Od 1. 1. 2012 se snižuje dle vyhlášky počet m3 na osobu a to z 46 m3 na 35 m3 za rok.

Výpočet stočného:

1/ Cena za m3 dle vodoměrů 18,50 Kč + 14% DPH = 21,09 Kč/m3

2/  Dle osob - 35 m3 á 18,50 Kč = 647,50 Kč + 14% DPH = 738,- Kč/osoba/rok

PLATBY ZA STOČNÉ:
– lze provádět hotově na Službách města Kostelce na Hané
– složenkou, variabilní symbol je číslo domu
– platbou na účet č. 1502040349/0800 variabilní symbol je číslo domu
– platby do 30.4. kalendářního roku
– pokud jsou v domácnosti více jak 2 osoby, lze hradit stočné na 2 splátky

• 1 splátka do 30.4. kal. roku
• 2 splátka do 30.9. kal. Roku

Služby města Kostelce na Hané budou po zhotovení kanalizace provádět napojení 
rodinných domů – přípojek do veřejné kanalizace. Objednávky zasílejte:

Emailem: sluzbykostelec@volny.cz
Telefon, fax: 582 373 469
Mobil:             603 898 055

CENA DOHODOU (dle délky přípojky).
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ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ MĚSTA – PŘEHLED 2009 - 2011 

Celkové množství odpadů v tunách
--------------------------------------------------------------------------------------------------------
Druh odpadu 2009 2010 2011
--------------------------------------------------------------------------------------------------------
komunální odpad (popelnice)                    823,6        858,2          889,1
tříděný odpad (papír, sklo, plasty)            93,6          86,6       84,5
nebezpečný odpad                                       4,3                2,4           4,3  
objemný odpad (kontejnery jaro, podzim)   46,3  50,6     38,9
ostatní odpady (odpad. koše, úklid města)  27,6    30,6 28,3
hřbitov (kontejner)                                      18,7     14,4             14,8
--------------------------------------------------------------------------------------------------------
Odpady celkem (v tunách)                       1014,1             1042,8           1059,9 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------
Náklady celkem (v Kč)                        1 888 801,-        1 947 778,-       2 140 329,-

Uvedený přehled ukazuje nepříznivé trendy nárůstů:
• množství směsného komunálního odpadu
• celkového množství vyprodukovaného odpadu
• nákladů na likvidaci odpadu

Negativní trend zvyšování množství odpadu a nákladů na likvidaci je doprovázen 
současným poklesem množství tříděného odpadu. K snížení množství tříděného 
odpadu došlo i přes investice vynaložené ke zvýšení množství kontejnerů a míst 
určených ke sběru tříděného odpadu. V minulém roce proběhly ve sdělovacích 
prostředcích informace o záměru změny legislativy, která umožní navýšení poplatku 
za odstraňování domovního odpadu. Možnost navýšení poplatku má sloužit 
k vyrovnání rozdílu mezi skutečnými náklady obcí na likvidaci odpadu a množstvím 
finančních prostředků získaných na tuto likvidaci prostřednictvím zmíněného 
poplatku. Zveřejněné informace vyvolaly mimořádný zájem občanů a způsobily jejich 
nevoli. Realitou zůstává, že je pouze otázkou času, kdy bude změna legislativy 
schválena. 

V tomto bodě nutno podotknout, že právě občané mají částečně ve své moci, zda 
v případě změny legislativy dojde k navýšení poplatku, případně v jaké výši. Krokem 
k zamezení nákladů na likvidaci odpadu je jeho maximální třídění. Zatímco náklady 
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na likvidaci 1 tuny komunálního odpadu odvozem na skládku činí cca 1.550,- Kč, 
náklad na likvidaci 1 tuny tříděného odpadu, s přihlédnutím k odměnám za třídění 
získaným na základě smlouvy od společnosti EKO-KOM je nulový. A proto dnes       
o to více platí:

TŘIĎTE ODPAD – MÁ TO SMYSL !
Ing. Jiří Štěpán

MATRIKA – VÍTÁNÍ DĚTÍ

Dne 3. 3. 2012 byly v obřadní síni kostelecké radnice přivítány panem 
místostarostou Františkem Horákem tyto děti:

* Samuel Lusicky * Rozálie Lužná
* Jiří Stoják * Ivana Viktoria Berková
* Jakub Zatloukal *Amálie Minaříková
* Adam Vondál * Natálie Melková

* Nikola Dostálová
                                         * Teodora Večeřová

* Adriana Fricová
     
S programem vystoupily děti ze souboru Malý Kosíř pod vedením paní Miluše 

Dopitové a Hany Tomanové. Na miminka dohlížela zdravotní sestra paní Vladimíra 
Křížková. Dárečky pro děti věnovalo 
město Kostelec na Hané. Kytičky 
připravilo Květinářství Květuše 
Ptáčková z Kostelce na Hané. Našim 
novým občánkům a jejich rodičům 
přejeme do života hodně zdraví, 
štěstí, lásky a také hodně úspěchů.

Lenka Kudláčková, DiS., matrikářka
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA

S knihou za zábavou a poučením!!!
(výběr z nových knih ve fondu městské knihovny)

Bauer, J. Co by se stalo, kdyby... - oblíbený český autor v půldruhé desítce 
kapitol dotahuje do vykalkulovaných logických závěrů, postavených 
na tehdejší politické, ekonomické a společenské situaci                      
a historických souvislostech, zajímavé události, které se sice nestaly, 
ale stát se třeba mohly

Becker, M. Kočka: dopadne vždy na všechny čtyři? - kniha pro všechny 
milovníky koček přináší odpovědi na ty nejzáludnější otázky 
z kočičího světa

Carr-Gomm, P. Posvátná místa - vydejte se po stopách nejznámějších poutních 
svatyní od Stonehenge po Santiago de Compostela

Clancy, T. Rudá bouře - brilantní vize třetí světové války, kdy do konfliktu 
dvou velmocí je zatažena i celá Evropa, a letecké, námořní                 
i pozemní bitvy včetně hrozby atomových zbraní jsou propojeny 
s osobními problémy protagonistů z obou znepřátelených stran

Felt, K. Rebel. Osobní zpověď Tomáše Řepky - kniha plná fotografií přináší 
upřímnou osobní zpověď jednoho z nejlepších českých fotbalistů 
posledních dvaceti let 

Franklinová, A. Vykladačka smrti - detektivní thriller ze středověké Cambridge 
rozplétá napínavý příběh, v němž se dramatický spád vyprávění 
snoubí se znamenitě konstruovanou zápletkou zakončenou 
hrůzostrašným rozuzlením

Hodgkinson, T. Líný rodič - humorná a láskyplná kniha nabitá neopakovatelným 
humorem předkládá zaručený návod, jak být pohodovým rodičem, 
a to pod heslem lenošením a nečinností k lepšímu rodičovství 

Jebrealová, R. Miral - autobiografická novela a světový bestseller o osudovém 
střetu palestinských žen s válkou a bídou, o hledání identity a touze 
po emancipaci a nezávislosti v patriarchálně založeném prostředí 
arabských rodin

Mládek, I. Zápisky šílencovy - první nezkrácená verze povídek Ivana Mládka 
plná jeho typického suchého humoru a neopakovatelné atmosféry 
doplněná fotografiemi jeho antiperspektivních obrazů
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Pössl, M. Čaj jako životní styl - kniha vás naučí přípravu a servírování čajů 
tak, jak to dělají lovci v Jižní Americe, arabští kočovníci nebo mniši 
v Tibetu, odhalí, co je jedinečného na české čajové kultuře,               
a pomůže vám zorientovat se v nepřeberném množství druhů čajů

Pro děti a mládež
Brezina, T. Expedice Kolumbus. Faraonův amulet - vydejte se na dobrodružnou 

výpravu do starověkého Egypta za záhadami, které můžete pomocí 
dvou detektivních lup odhalovat spolu s hlavními hrdiny
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KULTURA V OBCI
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA

S knihou za zábavou a poučením!!!
(výběr z nových knih ve fondu městské knihovny)
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KOSTELECKÉ KULTURNÍ STŘÍPKY

 Na titulní straně je reprodukce grafického lístku (exlibris), barevné litografie 
z roku 2000. Jde o kostel sv. Jakuba St. a je ze souboru Haná v exlibris Jiřího 
Boudy sv. 7.

 Pro posílení dělnického hnutí v obci byl v roce 1927 založen „Dělnický 
šachový klub“. Poněvadž tento první dělnický spolek vykazoval velkou 
činnost a soustřeďovala se v něm dělnická mládež, zkonstatovali vedoucí 
činitelé, že Dělnický šachový klub již nevyhovuje a tak po dvouleté činnosti 
založili „Dělnickou tělocvičnou jednotu“ (DTJ). Stalo se tak 22. října 1929 
na ustavující schůzi, kde se prezentovalo 62 členů. Prvním starostou byl 
zvolen Fr. Bašný, místostarostou Br. Vymětal, náčelníkem Jaroslav Malíšek a
náčelnicí Marie Morávková. Ve slavnostním průvodu, kterého se zúčastnilo 
na 1.500 osob, šel v čele mezi slavnostními hosty nastávající ministr a 
místopředseda vlády Rudolf Bechyně, který měl také slavnostní projev. DTJ
měla v roce 1932 již 178 členů a jejím starostou byl Rudolf Havel. 

 17. ledna 1886 bylo zásluhou tehdejšího starosty Koblížka, kováře Jana 
Černého, krejčího Františka Kalabise, řezníka Josefa Kaštila staršího, 
tehdejšího nadučitele Jana Opluštila a Vláčila z Čech pod Kosířem, založena 
Společnost řemeslných živností. Při jeho založení čítalo společenstvo 
32 členů. V roce 1889 byla společenstvem založena pokračovací
živnostensko-průmyslová škola. Koncem roku 1928 čítalo společenstvo 83 
členů.  Z toho 49 krejčích, 11 obuvníků, 9 stolářů, 6 kovodělníků, 4 švadleny, 
1 sklenáře, 1 soustružníka, 1 bednáře a 1 hodináře.

 28. 12. 1875 se v Bílovicích narodil Msgre. František Světlík. Na kněze byl 
vysvěcen r. 1898. V roce 1923 byl jmenován kanovníkem olomoucké 
kapituly. V roce 1925 se stal poslancem parlamentu. Plně se zapojil do 
politického života, hlavně po druhé světové válce. Vysloužil si název „rudý 
prelát“. Zemřel 13. 12. 1949. Pochován je na kosteleckém hřbitově u hlavní 
cesty (vpravo).

 1. 11. 1918 se v Kostelci na Hané narodil RNDr. Jaroslav Čelechovský, CSc. 
Vystudoval přírodovědeckou fakultu a jako vysokoškolský pedagog působil 
v Bratislavě a později v Brně. Byl hudebním talentem a uznávaným 
skladatelem. Spolupracoval s bratislavským rozhlasem. Zemřel 30. 10. 1983 
v Bratislavě.

 Nakladatelství AKOMT (Drahomír Rybníček) vydalo v roce 2000 dvoudílný 
román Vlasty Javořické: Láska Ondřeje Vazdy. Román vyšel jako 27. svazek 
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 edice Vysočina ve 2. vydání. Po roce 1945 vůbec jako první vydání. Na 
obálce 1. dílu je reprodukce grafického listu (exlibris) od Jiřího Boudy z roku 
1987. Jde o motiv rodného domu uměleckého tiskaře Jana Maulera, který 
obývala a vlastnila jeho teta Květa Tomášková. Dům je na roku ulice 
Bezručova a ulice Za branou. Na 2. díle je reprodukce exlibris zámku 
v Laškově.

 21. 4. 1889 se v Měrovicích na Hané narodil Jan Mlčoch. Po reálce 
v Kroměříži absolvoval 4 letý učitelský ústav s maturitou v Kroměříži. Poté 
učil na různých školách a to v Kralicích, Bílovicích, ale nejdéle, a to 20 let 
v Bedihošti, odkud přišel v roce 1939 na měšťanskou školu v Kostelci na 
Hané jako její ředitel. Oženil se zde 7. 9. 1915 s Bohumilou Daňkovou,
se kterou měl jednoho syna. Plných 16 let byl také obecním kronikářem 
(1940 - 1956). Za svého působení v Bedihošti napsal dějiny obce, které vyšly 
tiskem. Tak jako bylo dříve zvykem a pravidlem, jako dobrý učitel dějepisu 
napsal učebnice dějepisu pro měšťanské školy pro I. až IV. ročník. V roce 
1946 vyšla kniha „Prostějovsko za války“, do které přispěl kapitolou 
o Kostelci. Učil dějepis a češtinu a byl velmi dobrým a uznávaným učitelem. 
Zemřel v prostějovské nemocnici 9. 12. 1957.

Josef Dolívka

VÝZNAMNÉ OSOBNOSTI KOSTELCE NA HANÉ

UMĚLECKÝ TISKAŘ JAN MAULER

Tiskařských hlubotiskových dílen je u nás 
poskromnu. Necelá desítka. Mezi nimi je         
i kostelecký rodák Jan Mauler, který se 
narodil 22. prosince 1933. Původním 
povoláním byl po tátovi malíř písma a natěrač. 
Pracoval v Okresním průmyslovém podniku 
v Moravské Třebové,  kde také od roku 1956 
bydlí. Později, kdy se začal využívat sítotisk, 
byl jen krůček k tomu, věnovat se 
uměleckému tisku hloubky. Měl to štěstí, že 
mu v tom byli dobrými učiteli naši přední 
výtvarníci a pedagogové. Jedním z nich byl
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i olomoucký grafik Ladislav Rusek a také pražský prof. Josef Liesler, který o něm 
jednou prohlásil, že „ovládá všechny grafické tiskové praktiky suverénně, takže mohu 
být s každou jeho prací nadmíru spokojený…“. To je veliké uznání. Jan Mauler dosáhl 
v tomto oboru plného mistrovství. Po smrti pražského mistra Pegrassiho, existuje
u nás jen několik málo těchto odborníků. Má schopnosti vcítit se do záměru 
výtvarníka, respektovat osobitost jeho grafického projevu. Tím, že odvádí 
mistrovskou práci, podílí se spolu s výtvarníky na dokonalosti každého listu. Jan 
Mauler není jen uměleckým tiskařem, ale je také odborným restaurátorem starých 
tiskových desek, které se desítky let povalovaly ve sklepích muzeí a galerií.

Tiskne pro naše přední špičkové grafiky, jakými jsou J. Liesler, J. Istler,                
B. Chudomel, J. Šindler, J. Šerých, J. Souček, P. Roučka, O. Janeček, A. Born,            
J. Pileček, V. Komárek, J. Hadlač, L. Jiřincová, J. Bauch, M. Šechtlová, K. Demel, 
L. Rusek, L. Jandová, A. Grmelová, D. Janoušek, A. Beran aj.

Techniku sítotisku (serigrafie), kterou původně začínal, vytvořil a řadu autorských 
bibliofilských tisků, kdy text je tištěn jako faksimile sítotiskem a grafické přílohy pak 
tiskem z hloubky. Jde o texty J. Seiferta, L. Kundery, V. Hólana, O. Janečka,               
J. Lieslera a V. Komárka. Jsou unikátní tisky, hledané dnes všemi předními sběrateli.

Jako umělecký tiskař se podílí na tvorbě dnes již proslulých edicí jako jsou „Edice
33“, vydávané brněnským vydavatelem Františkem Janásem a edicí „Biblos“, kterou 
vydávají Pražáci Karel Žižkovský a Josef Runštuk. Tiskne také pro edici „Réva“, 
kterou vydává J. Dolívka v Kostelci na Hané.

Grafiky tištěné v jeho dílně se prodávají v uměleckých agenturách v Praze. Je        
to agentura „Bonaventura“, kterou vlastní Vl. Beneš a „Lyra Pragensis“. Tiskne také 
pro Spolek českých bibliofilů a Památník národního písemnictví v Praze. Všichni si 
jeho práce velmi váží a pokládají jej za svého rovnocenného partnera svých 
uměleckých snah, protože bez něj by nedostávala jejich grafika svou finální podobu. 
Proto je také členem Spolku českých umělců grafiků (SČUG) Hollar v Praze. To je ta 
největší pocta uznání jeho umělecké práce. Sám o své práci říká: „Vyplnil se mi můj 
životní sen a moje celoživotní snaha došla v tomto povolání svého naplnění. Dělám to, 
co mne baví a těší. Mám radost z toho, že mohu být nápomocen svým přátelům 
grafikům, že jsou s mou prací spokojeni. A protože jsem sám sobě sběratel a milovník 
grafického umění, zdá se mi, že se takto spojil můj celoživotní zájem s mým 
povoláním. Je to pro mne dar“.

Josef Dolívka
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MĚSTSKÁ POLICIE

ZPRÁVA O ČINNOSTI MP

Hlavní činností strážníků MP je pořádková služba se zaměřením na dodržování 
veřejného pořádku, tj. zejména dodržování zákonů (např. č. 553/1991 Sb., o obecní 
policii a č. 200/1990 Sb., o přestupcích) a vyhlášek městského zastupitelstva                
a nařízení rady města. Dále dle rozsahu určeného zákonem řeší některé přestupky 
v dopravě. Během loňského roku došlo k rozdělení města na tři okrsky. Každý ze 
strážníků má přidělen jeden z okrsků (rozdělení okrsků na webových stránkách 
města). 

Služby strážníků probíhají nejčastěji v ranních a odpoledních jednočlenných 
hlídkách. Noční služby jsou vykonávány nejčastěji v pátek, a to dvoučlennou hlídkou 
strážníků. Během služeb jsou prováděny kontroly škol, hřbitova, sportovních areálů, 
garáží, obchodů, restaurací, Domova pro seniory, garáží, čerpací stanice, nádr. ČD 
apod. Při nočních hlídkách je činnost zaměřena zejména na diskotéku v Tikki klubu 
v suterénu sokolovny, bar, restaurace a majetek města a občanů. V oblasti dopravy 
řeší strážníci dodržování místní úpravy nečastěji řešenou dopravním značením. 
V loňském roce došlo ve městě ke značným dopravním omezením, které byly 
způsobeny výstavbou kanalizace. Tato omezení budou pokračovat i tomto roce, 
zejména při plánované rekonstrukci silnice a mostu na ul. Tyršova. 

Ke změně v řešení přestupků v dopravě došlo během minulého roku změnou 
zákona, dle kterého jsou přestupky řešeny § 22 - přestupky proti bezpečnosti 
a plynulosti provozu na pozemních komunikacích byl v zákoně č. 200/1990 Sb.,          
o přestupcích zrušen, a nadále se přestupky v dopravě řeší dle zákona č. 361/2000 Sb., 
o provozu na pozemních komunikacích. Další zásadní změnou pro přestupce je,         
že za porušení většiny dopravních značek již nejsou připisovány trestné body. 
Strážníci MP dále spolupracují s organizačními složkami kosteleckého MěÚ, odbory 
jiných MěÚ, Krajskými úřady, soudy, PČR apod. MP zajišťuje při různých kulturních, 
společenských či sportovních akcích pořádaných městem či zájmovými organizacemi 
a spolky usměrňování dopravy, bezpečné přecházení vozovek, dohled nad parkováním 
vozidel atd. (BESIP). V katastru města zajišťují strážníci odchyty volně pobíhajících 
zvířat, nečastěji psů a jejich odvoz do útulků. Velmi se osvědčily záchytné kotce 
zřízené v areálu bývalé ČOV.
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33“, vydávané brněnským vydavatelem Františkem Janásem a edicí „Biblos“, kterou 
vydávají Pražáci Karel Žižkovský a Josef Runštuk. Tiskne také pro edici „Réva“, 
kterou vydává J. Dolívka v Kostelci na Hané.

Grafiky tištěné v jeho dílně se prodávají v uměleckých agenturách v Praze. Je        
to agentura „Bonaventura“, kterou vlastní Vl. Beneš a „Lyra Pragensis“. Tiskne také 
pro Spolek českých bibliofilů a Památník národního písemnictví v Praze. Všichni si 
jeho práce velmi váží a pokládají jej za svého rovnocenného partnera svých 
uměleckých snah, protože bez něj by nedostávala jejich grafika svou finální podobu. 
Proto je také členem Spolku českých umělců grafiků (SČUG) Hollar v Praze. To je ta 
největší pocta uznání jeho umělecké práce. Sám o své práci říká: „Vyplnil se mi můj 
životní sen a moje celoživotní snaha došla v tomto povolání svého naplnění. Dělám to, 
co mne baví a těší. Mám radost z toho, že mohu být nápomocen svým přátelům 
grafikům, že jsou s mou prací spokojeni. A protože jsem sám sobě sběratel a milovník 
grafického umění, zdá se mi, že se takto spojil můj celoživotní zájem s mým 
povoláním. Je to pro mne dar“.

Josef Dolívka
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STATISTIKA ČINNOSTI ZA ROK 2011

Noční služby                                     85
Denní služby                                     359
Kontrolní body                                  543
Kontroly restaurací                          146
Kontroly sport. areálu                      205
Kontroly hřbitova                              166
Kontroly nák. středisek                    146
Kontroly DPS                                   179
Kontroly Tiki club                            73
Kontroly garáží                               137
Tel. oznámení/ústní                     171                
Řešené přestupky                           164
          - blokově                                  56
          - domluvou                            95
          - bl. na místě nezaplacený     10

- z toho v dopravě                   140
- ostatní                                      24

Celková částka za bl. pokuty         13 600,- Kč
          
Doručování zastupitelům                  12
Oznámení přestupku sp. orgánu        3
Doručování Dodejek                         188
Odchyt a odvoz psů                   7
Předvolání k podání vysvětlení      41
Předáno PČR  (podezř. z TČ)      15
Řízení dopravy               3
Zjištěné nepov. zábory veř. pr.          58
          - vyřešené                               58

Městská policie Tel: 582 374 600
Sportovní 797 Mob: 606 214 092
798 41 Kostelec na Hané Velitel: 602 594 301   

E-mail: mupolicie@kostelecnh.cz                        
          Michal Petržela

                                                                                                  velitel městské policie
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA

ZŠ KOSTELEC NA HANÉ – JAK TO VIDÍM, VIDÍŠ, VIDÍME…

Škola je živý organismus, který se neustále mění a vyvíjí tak, jako se vyvíjí naše 
společnost. Každý školní rok přináší nové podněty a problémy. Ty nám pomáhá 
překonávat náš zřizovatel – Město Kostelec na Hané. V letošním školním roce nám 
jeho finanční prostředky přidělené navíc umožnily rozdělit 6. ročník do dvou tříd         
a v 9. ročníku vyučovat český jazyk a matematiku v menších skupinách. Pololetí je 
čas bilancování, proto jsme se pokusili zhodnotit realizaci přijatých opatření ve školní 
práci za 1. pololetí z pohledu školy a na základě dotazníků z pohledu žáků a rodičů.

Hodnocení lze rozdělit do 4 oblastí:

1. Poznatky k výuce anglického jazyka ve 4.– 8. ročníku: Prvními kroky na cestě ke 
zlepšení výsledků vzdělávání ve výuce anglického jazyka bylo personální zajištění. Na 
prvním i na druhém stupni jsou koncepcí a strategií výuky pověřeny Mgr. Eva 
Ondrýsková a Mgr. Simona Stejskalová. V daném ročníku vyučují vždy dva učitelé, 
kteří spolupracují na obsahu učiva v jednotlivých ročnících, aby nedocházelo
k disproporci v probíraném učivu. Žáci ve 4. - 8. ročníku byli rozděleni na začátku 
školního roku do skupin dle předpokládaných výkonů na základě znalostí ověřených 
testem. Žáci v „I.“ skupině mají větší konkurenci, naproti tomu žáci v „II.“ skupině 
nespoléhají na to, že práci za ně odvede někdo jiný a jsou nuceni v hodinách více 
spolupracovat a zapojovat se. Je více prostoru na opakování a vysvětlování, učitel 
nemusí mít obavu, že je to na úkor těch žáků, kteří by mohli být v učební látce dál. 
Ve skupinách „I.“ máme snahu nabídnout žákům rozšíření probíraného učiva, které 
jsou schopni zvládnout. Hodnocení v obou skupinách však probíhá dle stejných 
kritérií. Cílem je také přizpůsobit výuku tempu jednotlivých skupin. Myslíme si, 
že rozdělení žáků bylo smysluplné. Z pohledu žáků a rodičů bylo pomocí dotazníků 
hodnoceno rozdělení do skupin a přístup k výuce následovně: 

Na otázku „Jak se dítěti pracuje ve výuce Aj po novém rozdělení do tříd?“             
se vyjádřilo celkem 90% žáků, že výuku zvládá bez problémů, případně s menšími 
obtížemi. Pouze 10% cítí problémy. V další otázce „Pociťujete nějakou pozitivní 
změnu v přístupu vašeho dítěte k Aj?“ změnu pociťuje celkem 45% žáků. 
Nejvýraznější hodnota se projevila u žáků 6. ročníku – celkem 77%, což je pozitivní 
zjištění i vzhledem k tomu, že nejsou zatíženi žádnou jinou zkušeností práce na           
2. stupni ZŠ. 
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Na 3. otázku „Myslíte si, že jsou nyní na žáka ve výuce Aj kladeny větší nároky?“ 
odpovědělo kladně 30% žáků z dotazovaných.

Poslední otázkou, zda se žák ještě jinak věnuje rozvoji znalosti anglického jazyka, 
bylo zjištěno, že 21% žáků využívá individuální doučování, návštěvu kroužku, 
sledování časopisů či sledování televizních programů v cizím jazyce.

Z našeho pohledu chceme v dalším období využívat srovnávacích testů (celostátně 
v 5. a 9. ročníku) i možnosti spolupráce s jinými školami pro porovnání výsledků 
vzdělávání. Pozitivním výstupem se zdají hodnoty v 6. ročníku, kde výuku zvládá bez 
problémů celkem 92% žáků. Nižší hodnoty v 7. a 8. ročníku odpovídají zvyšující 
se obtížnosti učiva. Podrobnější závěry vyžadují i delší čas na ověřování přijatých 
opatření.

2. Rozdělení žáků stávajícího 6. ročníku do dvou tříd po 17 dětech považujeme za 
prioritní s ohledem na výrazně lepší plnění výchovně vzdělávací práce. Menší kolektiv 
zaručuje zvýšený individuální přístup k žákům. V obou třídách se vyskytují žáci 
s výchovnými problémy či výukovými obtížemi a svým nevhodným chováním dokáží 
narušit příznivé klima ve třídě. Jsme přesvědčeni, že případné vynucené spojení tříd 
do jednoho kolektivu vzhledem k nedostatku finančních prostředků by velmi 
negativně ovlivnilo celkovou úroveň výuky. Současné kolektivy si na sebe již zvykly, 
ve třídách se s dětmi lépe pracuje. Jedná se taktéž o žáky, kteří prozatím vykazují 
průměrné výsledky, a proto je vhodnější práce ve třídě s nižším počtem žáků. Pro 
motivaci a plnění kompetencí ve vzdělávání je menší kolektiv žáků aktivnější a přináší 
i lepší komunikaci a spolupráci s rodiči. Problémovým žákům z minulého školního 
roku je nyní věnována velká pozornost. I ze strany rodičů jsou vnímána rizika, pokud 
by muselo dojít ke spojení v jednu třídu  - snížení úrovně vzdělávání, nárůst 
výchovných problémů, méně času učitele na práci s jednotlivcem. S kolektivy žáků 
se neustále pracuje na upevňování pozitivních vztahů, tolerance a vzájemného 
respektu. Pomocí sociogramů jsou vyhodnocovány vztahy a možná rizika ohrožující 
slabší jednotlivce. Jsou využívány programy k prevenci šikany. Třídní učitelé úzce
spolupracují se zákonnými zástupci sledovaných žáků. V dotazníku pro 6. ročník 
je rozdělení kolektivu do dvou tříd přijímáno jak žáky i rodiči a především pedagogy 
velmi pozitivně. Z celkového počtu dotazovaných žáků se pouze 1 žák cítí ve třídě 
„špatně“. Na otázku „Na jaký problém by se měla škola v 6. ročníku zaměřit 
(výchovný problém)?“ se v odpovědích objevovaly důvody odpovídající běžným 
třídám (vulgarita, braní věcí a pomůcek, hádky a menší rozbroje). Za 1. pololetí 
udělena 5x důtka ředitele školy. Všechny zainteresované strany – rodiče, žáci              
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a pedagogové budou velice vděčni, pokud se podaří dělení tříd (z hlediska finančního 
zabezpečení) i pro další školní rok zachovat.

3. Dělené hodiny v 9. ročníku: V obdobném dotazníku se mohli vyjádřit i žáci 
9. třídy, a to z hlediska výchovného i vzdělávacího – k rozdělení v předmětech Čj, M 
a Aj. V předcházejícím období bylo vzdělávání výrazně ovlivňováno výchovnými 
problémy u řady jednotlivců. Po přijetí opatření (případné vyloučení žáka z výuky, 
projednání s rodiči) došlo k výraznému poklesu projednávaných narušení ze strany 
žáků. V 1. pololetí bylo uděleno pouze 6x napomenutí TU, 1x důtka ŘŠ                     
za neomluvenou absenci ve výuce. Z výsledků dotazníků vyplývá, že žáci i učitelé 
oceňují především:

a) 62% žáků možnost soustředění na práci
b) 55% žáků více času na procvičování učiva  
c) 55% žáků je spokojeno, že se neřeší v hodině výchovné problémy 

a učitel věnuje více pozornosti jednotlivým žákům 
d) 35% žáků se může a chce v hodině více projevit
e) ze strany učitelů kladně hodnoceno klidné prostředí a lepší kontrola 

práce skupiny.

Problematický je přístup některých „lepších“ žáků, kteří nejsou příliš ochotni 
zvládat více práce než v „horší“ skupině a rodiče mají obavu z horšího hodnocení. 
Pokud by obdobná situace nastala v příštích obdobích, dělili bychom žáky spíše na 
dva „vyrovnané“ kolektivy / skupiny. Dalším důkazem menšího zájmu o vzdělávání 
(podle zpráv MŠMT jde o celorepublikový problém) je i malá účast žáků v kroužcích 
českého jazyka a matematiky v 1. pololetí, které mají jako každý rok připravit žáky 
na přijímací zkoušky. Přitom se řada žáků s horším známkovým průměrem hlásí 
na střední školy a učební obory s maturitou. V jednotlivých předmětech vyhovuje 
žákům rozdělení do jednotlivých skupin „úplně“ nebo „spíše ano“ následovně: 
ČJ – 76%, M – 83%,  AJ – 72%. Ze strany některých žáků je v tomto období rozdělení 
pociťováno, jako na skupinu „chytrých“ a skupinu „hloupých“.  Což se nám nezdá 
v pořádku. Přitom 54% dotazovaných žáků pociťuje rozdělení do skupin pozitivně 
z hlediska soudržnosti celé třídy.

4. Zájmové kroužky ve školním roce 2011 – 2012: V současné době škola nabízí 
24 hodin kroužků pro žáky 1. i 2. stupně. Kroužky jsou zaměřeny na oblast sportovně 
– pohybovou, také na jazykovou oblast a v neposlední míře i na oblast kultury, 
turistiky a doučování ČJ a M. Pozitivní změnou za poslední rok je ochota vedení 
kroužků ze strany rodičů, kteří v současné době vedou 3 kroužky – výtvarný, 
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keramiky a turistiky (viz příloha – seznam kroužků). Tímto chci poděkovat nadšeným 
a ochotným rodičům za tuto činnost. Jako důkaz opravdového zájmu o práci s dětmi 
najdete i na webových stránkách http://keramikakostelecnh.webnode.cz.

Máme trvalý zájem nabídku pro naše žáky rozšiřovat o zajímavé oblasti. Byli 
bychom velmi rádi, pokud ze strany rodičů či veřejnosti přijdou další nabídky 
na vedení kroužků. Škola i zřizovatel ochotně nabídne prostory pro tuto činnost. 

PaedDr. Miloslav Marcin
                          ředitel školy

KROUŽKY VE ŠKOLNÍM ROCE 2011/2012

NÁZEV KROUŽKU ODPOVĚDNÝ VEDOUCÍ KROUŽKU hodin týdně

1 Country tance Mgr. Kateřina Humeníková 1

2 Cvičení ČJ Mgr. Jarmila Marcinová 1

3 Cvičení z matematiky Mgr. Alena Řepková 1

4 Košíková Mgr. Lucie Ševčíková 1

5 Keramika - žáci 1.st. Miroslava Kadlecová 2

6 Keramika - rodiče Miroslava Kadlecová 2

7 Výtvarný kroužek
Iveta Něničková, 
Hrubanová 2

8 Školní časopis Mgr. Pavla Dvorská 1

9 Sborový zpěv Mgr. Simona Stejskalová 1

10 Kroužek angličtiny Mgr Eva Ondrýsková 1

11 Kroužek angličtiny Ludmila Kudláčková 2

12 Kroužek angličtiny Mgr. Dagmar Smékalová 1

13 Tenisový kroužek PaedDr. Miloslav Marcin 2

Tenisový kroužek Zdeněk Jetelina 2

14 Sportovní hry Mgr. Marie Zelinková 1

Sportovní hry Mgr. Alena Kvapilová 1

15      Míčové hry Mgr. J.Dufková, 
Mgr. J.Weissová 1

16 Turistický kroužek V.Suchánková 1

Ve škole působí celkem 16 různých kroužků s týdenním počtem 24 hodin pod vedením 15 
pedagogů školy, 3 rodičů žáků a jednoho trenéra. 24
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ZÁPIS DĚTÍ DO 1. ROČNÍKU

Na začátku kalendářního roku probíhají na všech školách zápisy dětí do 1. ročníků. 
Také v Kostelci na Hané se 2. 2. 2012 konal zápis.  Děti se svými rodiči měly možnost 
přijít do školy v době od 14,00 – 18,00 hodin a vyzkoušet si netradiční formu zápisu. 
Dostavilo se celkem 48 dětí - z Kostelce, Lešan, Bílovic, Stařechovic a Hluchova. 
Letošní zápis byl motivován malými modrými postavičkami Šmoulů a cestou do jejich 
městečka. Celá škola se proměnila ve šmoulí les, městečko a Gargamelův hrad.           
U vchodu čekali na budoucí prvňáčky převlečení Šmoulové (žákyně osmých                
a devátých tříd) a provedli je celým zápisem. S mnohými z nich se nechali na památku 
vyfotografovat. 

                                                                                                Mgr. A. Kvapilová
                                                                                                Mgr. M. Dofková  

MATEŘSKÁ ŠKOLA

VÁNOCE V MŠ

Na vánoční období se nejen děti, ale i rodiče a učitelky mateřské školy moc těší. 
Svědčí o tom všechny vánoční přípravy - výzdoba tříd a celé mateřské školy, příprava 
besídky pro rodiče, ve spolupráci s rodiči chystání vánočních dárečků pro děti. Děti
se během tohoto radostného vánočního období naučí spoustu koled, básní a písní.
Vánoční besídka je každoroční tradicí v mateřské škole. Ta letošní byla obohacena 
vánočními dílnami, na kterých se u starších dětí podíleli rodiče. Společně vyrobili
z jablíček svícny, z včelích voskových plástů umotaly svíčky, ozdoby na stromeček 
apod. Společně vyrobené dárečky si děti odnesly domů.

Za finanční obnos, který mateřská škola obdržela od místní organizace ČSSD 
a Golf Prostějov, jak jsme uvedli v minulém čísle Kosteleckých novinek, jsme 
zakoupili moderní herní prvek na školní zahradu. Velkým příjemným překvapením 
byl pro nás finanční dar od místních hasičů, se kterými má naše mateřská škola 
dlouholetou spolupráci. Za tento obnos s přispěním rodičů jsme dětem zakoupili 
obchod, ve kterém se okamžitě zabydlely a vyzkoušely si nakupování a prodávání.

Děti děkují všem organizacím a rodičům za všechny dárky, které jim pobyt 
v mateřské škole zpříjemňují. 

Ivana Kalábová, ved. uč. MŠ
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keramiky a turistiky (viz příloha – seznam kroužků). Tímto chci poděkovat nadšeným 
a ochotným rodičům za tuto činnost. Jako důkaz opravdového zájmu o práci s dětmi 
najdete i na webových stránkách http://keramikakostelecnh.webnode.cz.

Máme trvalý zájem nabídku pro naše žáky rozšiřovat o zajímavé oblasti. Byli 
bychom velmi rádi, pokud ze strany rodičů či veřejnosti přijdou další nabídky 
na vedení kroužků. Škola i zřizovatel ochotně nabídne prostory pro tuto činnost. 

PaedDr. Miloslav Marcin
                          ředitel školy

KROUŽKY VE ŠKOLNÍM ROCE 2011/2012

NÁZEV KROUŽKU ODPOVĚDNÝ VEDOUCÍ KROUŽKU hodin týdně

1 Country tance Mgr. Kateřina Humeníková 1

2 Cvičení ČJ Mgr. Jarmila Marcinová 1

3 Cvičení z matematiky Mgr. Alena Řepková 1

4 Košíková Mgr. Lucie Ševčíková 1

5 Keramika - žáci 1.st. Miroslava Kadlecová 2

6 Keramika - rodiče Miroslava Kadlecová 2

7 Výtvarný kroužek
Iveta Něničková, 
Hrubanová 2

8 Školní časopis Mgr. Pavla Dvorská 1

9 Sborový zpěv Mgr. Simona Stejskalová 1

10 Kroužek angličtiny Mgr Eva Ondrýsková 1

11 Kroužek angličtiny Ludmila Kudláčková 2

12 Kroužek angličtiny Mgr. Dagmar Smékalová 1

13 Tenisový kroužek PaedDr. Miloslav Marcin 2

Tenisový kroužek Zdeněk Jetelina 2

14 Sportovní hry Mgr. Marie Zelinková 1

Sportovní hry Mgr. Alena Kvapilová 1

15      Míčové hry Mgr. J.Dufková, 
Mgr. J.Weissová 1

16 Turistický kroužek V.Suchánková 1

Ve škole působí celkem 16 různých kroužků s týdenním počtem 24 hodin pod vedením 15 
pedagogů školy, 3 rodičů žáků a jednoho trenéra. 24
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ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST KOSTELEC NA HANÉ

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

7. ledna 2012 proběhla v Kostelci na Hané, Bílovicích a Lutotíně tradiční 
Tříkrálová sbírka. Jako každý rok, tak i letos, chceme občany informovat o jejím 
výsledku. Bylo vybráno 49.829,- Kč, o něco méně, než v roce 2011 a o hodně více, 
než v začátcích této sbírky. Peníze v zapečetěných pokladničkách byly předány 
na Městský úřad, kde byly protokolárně otevřeny za přítomnosti zástupců Charity 
a MěÚ, jmenovitě pana místostarosty Františka Horáka. Doklady o výsledcích sbírky 
od roku 2002 dodnes jsou uloženy na radnici.

Hlavní a trvalou náplní Tříkrálové sbírky je pomoc lidem v nouzi u nás                   
i v zahraničí a podpora budování charitního díla. Celkový výnos v prostějovském 
děkanátu činí 652.530,- Kč. Všem dárcům patří poděkování za to, že koledníkům 
nejen otevřeli a vlídně je přijali, ale i přispěli do jejich pokladniček. „Štěstí, zdraví 
vinšujem vám“.

Poděkování
Ekonomická rada kostelecké farnosti děkuje zastupitelům Města Kostelec na Hané 

za poskytnutí dotace ve výši 110.000,- Kč. Informace o využití dotace naleznete 
na webových stránkách kostelecké farnosti: www.kostelec.dpv.cz.

Za kosteleckou farnost Buzziovi

NAŠE NÁVŠTĚVA U SV. ANEŽKY ČESKÉ

25. února v 5 hodin ráno odjíždí z Jakubského náměstí autobus s 50 poutníky. 
Cílem je Praha a snahou organizátorů je prožít něco nevšedního, dostat                        
se z každodenní reality, vypustit z hlavy aspoň na pár hodin starosti a odnést si posilu 
pro duši i tělo do dalších dnů. Zdařilo se to. 5. listopadu 2011 byla zahájena 
v Anežském klášteře zajímavá výstava s názvem „Svatá Anežka Česká princezna 
a řeholnice“. Naši pozornost upoutal již samotný plakát k této výstavě. Prostudovali
jsme všechny upoutávky na internetu a v krátké době bylo rozhodnuto, že na výstavu 
pojedeme a nikdo nelitoval, spíš naopak. Dojmy z jednodenního pobytu v Praze nám 
vydrží určitě velmi dlouho. „Výstava představuje ucelený přehled svatoanenské 
tématiky ve výtvarném umění a uměleckém řemesle“ (citováno z internetových 
materiálů k výstavě). Autorům se podařilo shromáždit překrásná díla a velmi zdařile je
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rozmístit v areálu kláštera, který sám o sobě je velmi působivý. Průvodci byli velmi 
zdatní a představili nám poutavě historii Anežčina života, založení kláštera,
nemocnice Na Františku a život té doby.

1. Podle obrazu Anežka odkládá královský šat – Alberto de Rohden – Ludvík Seitz

2. Část působivého díla F. M. Brokoffa v kostele sv. Haštala 

Před prohlídkou výstavy jsme měli mši v kostele sv. Haštala, který je v těsné 
blízkosti Anežského kláštera. „Je řazen mezi nejvýznamnější památky vrcholné gotiky 
v Praze“ (citace z internetových materiálů). Zvenčí nenápadný kostel ukrývá 
překrásná díla takových umělců, jako byl např. Ferdinand M. Brokoff aj. V tomto 
kostele byl pokřtěn nám známý, ze svých pobytů v Čechách pod Kosířem, malíř Josef 
Mánes. Bylo krásné prožít v tomto kostele vzácné setkání s Ježíšem, které nám 
zprostředkoval náš kněz P. Stanislav Matyáš. Odpoledne následovala procházka starou 
Prahou od orloje až na hrad. Byl krásný slunečný den a pohled z Karlova mostu 
a posléze z hradu, na sluncem osvětlené panoráma Prahy byl tak úchvatný, že zůstane 
dlouho pod víčky i v srdci. Samozřejmě, že nejmenší obdivovali hradní stráž v celé 
její parádě. Bohužel na Hradčany nám už moc času nezbylo. Pomalu se začínalo 
stmívat, když jsme Prahu opouštěli unavení, ale plní krásných dojmů. Podobné 
zájezdy koná kostelecká farnost nejméně dvakrát ročně již po mnoho let.

Pozn.: Výstava trvá do 25. března 2012                          
B. a M. Buzziovi
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ZA TY, KTEŘÍ TADY ZŮSTALI…

V kotlíku voní punč a láká každého kolem. Ale kdo má na horký nápoj chuť, musí 
ještě počkat. První pohárky jsou totiž připravené pro návštěvu z historie. A minulost 
ožívá už pár minut po druhé hodině odpoledne. Od kosteleckého hřiště cválá přes pole 
lehká rakouská jízda. Za skupinou mužů na koních přijíždí i ruský kníže 
s doprovodem.

Je 27. listopadu 2011. Kdo má v ruce fotoaparát, hledá rychle výhodnou pozici, 
aby zachytil zajímavé okamžiky. Muži v uniformách dojíždějí na místo a nad lesíkem 
u Romže zní ryčné vojenské povely. Jízda se řadí a čeká na knížete. Jeho Blahorodí 
vystupuje z kočáru a zdraví přítomné. Před 206 lety se u Slavkova utkala spojená 
rusko-rakouská armáda s vojáky francouzského císaře Napoleona. V krvavé bitvě tří 
císařů zvítězili Francouzi. Poražené spojence ale čekaly na ústupu často ještě další 
boje a porážky. „Právě zde na břehu Romže se 4. prosince 1805 střetli Rusové a jejich 
francouzští pronásledovatelé. Třicet vojáků padlo a byli pohřbeni ve společném hrobě 
v Kostelci na Hané. Byli to muži, kteří museli jít do války a už nikdy se nevrátili 
domů“, připomněl dávné události František Smutný. Právě u pomníku na Romži 
organizuje parta kosteleckých dobrovolníků pravidelně na přelomu listopadu 
a prosince vzpomínkové uctění válečných obětí a útrap. Letos si všichni připomněli 
také 80. výročí odhalení památníku, ale je třeba připomenout, že před několika lety 
sami chátrající památku opravili a celé místo upravili tak, aby bylo důstojným
připomenutím našich dějin. „Původní pomníček vybudovali legionáři v roce 1931. 
Legionáři dobře znali cenu svobody, za kterou draze zaplatili. V bojích, které svedly 
československé legie, zahynulo téměř pět a půl tisíce legionářů“, dodal Smutný.

Po slavnostní přehlídce následuje krátká modlitba a po ní vjíždí vojáci do lesíka 
a řadí se kolem pomníku. Válka není jen dělením na vítěze a poražené v učebnicích 
historie. Je to především obrovské drama všech, kteří se ocitli na bojišti. Vojáci 
pokládají k památníku květiny. „Za ty, kteří tady zůstali“, zní krátká věta, která 
doznívá v korunách stromů. Pak už následuje zábava. Lidé debatují s vojáky a není 
nouze ani o zasvěcené zpovědi, proč si tak říkajíc „hrají na vojáky“, ani o legraci, 
protože chlapi v uniformách mají sice drsné povahy, ale také nepřeberné množství 
zajímavých historek ze své činnost. „Jenom chci připomenout, že k nám přijela lehká 
rakouská jízda z Ostravy Klímkovic a s nimi členové prostějovského klubu vojenské 
historie“, představuje Smutný muže v uniformách. Veselo je kolem ohně, kde se jeden 
z hulánů dvoří kosteleckým dívkám a hlasitě chválí jejich kuchařské umění. „Co mi 
chybí, švarné děvčice“, hřímá, „v jedné ruce mám tenhle skvělý zákusek, v druhé kus 
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masa a v hubě sklenku slivovice. Teda ta píše! To bude ještě cesta, než se propijeme 
až do Slavkova“. Nicméně když se muži asi za hodinu opět vyhoupnou do sedel, sedí 
v nich pevně a správně zamíří dál směrem na Brno, kde se zúčastní rekonstrukce bitvy 
u Slavkova. Setkání na Romži už má svoji tradici. „Letos přišlo asi nejvíc lidí. 
Odhaduji, že jich bylo určitě sto padesát“, rekapituluje oslavy Smutný. Stmívá se. 
Poslední návštěvníci odešli. Pár dobrovolníků, kteří se mohou spolehnout jen               
na sponzorské dary a hlavně na vlastní práci, uklízí prostor a balí nádobí. Vatra 
zhasíná a s posledními plamínky zní ještě píseň na rozloučenou: „…hoši od Zborova“.

Tak zase za rok nashledanou.

TJ SOKOL KOSTELEC NA HANÉ

ŽUPNÍ PLAVECKÉ ZÁVODY

Dne 21. 2. 2012 proběhly každoroční župní plavecké závody v městských 
prostějovských lázních. Z naší TJ se tohoto plaveckého zápolení účastnilo 9 dětí 
a 1 dospělý (Pavel a Petr Mazur, V. Ošťádalová, T. Staneková, L. Voráčková, M. 
Hofmannová, N. Juhásová, M. Kocourková, Adam Schönfeld s maminkou). I přes 
velkou účast jsme vybojovali zlatou medaili v kategorii ženy (Lucie Schönfeldová) 
a bronzovou medaili v kategorii dívky I. (Magdaléna Kocourková).

Všem plavcům děkujeme za sportovní elán a perfektní reprezentaci.

Za TJ Sokol KnH Jitka Staneková

TJ SOKOL KOSTELEC NA HANÉ - HK

OKÉNKO DO KOSTELECKÉ HÁZENÉ

PŘÍPRAVKA A MINIHÁZENÁ - Po letní prázdninové přestávce se do městské 
sportovní haly v Kostelci na Hané vrátili i ti nejmenší příznivci sportu a házené 
především. Přivítali jsme mezi sebou kluky a holky ve věku od 4 do 10 let, kteří 
projevili zájem o aktivní pohyb a hru s míčem s cílem připravit se na post hráče 
házené. Po čtyřech měsících tréninku lze konstatovat, že někteří a zejména tedy 
ti starší budou moci již na jaře trénovat a hrát za družstvo miniházené, a tak si okusit 
radost ze svých prvních vstřelených gólů, kterých bude jistě nepočítaně. Velmi 
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příjemným překvapením podzimní části sezóny 2011/2012 byly výkony našich 
nejmladších házenkářů, kteří hrají turnajovou soutěž 4+1 (ročníky 2001 a mladší).
Přestože pouze dva z asi 14členného družstva měli předchozí zápasové zkušenosti, tak 
se ani ostatní nedali zaskočit zápasovým vypětím a hned v prvních utkáních ukázali, 
že s nimi soupeři musí počítat. Jejich soutěž se hraje turnajovým způsobem a naši 
borci za celou část sezóny neskončili nikdy hůře než třetí.

Dále je nutno připomenout, zejména těm, kteří by se k nám chtěli připojit a doposud 
tak ještě neučinili, že tréninky jsou každý čtvrtek od 16.00 do 17.00 hodin. Těšit se na 
vás bude řada kamarádů a trenérka JUDr. Bronislava Coufalová (tel. 777 618 673).

MLADŠÍ ŽÁCI (ROČNÍKY 1999 – 2000) - Prvním rokem hrajeme v současné 
sestavě za mladší žáky a jsme mile překvapeni. Po podzimní části sezóny držíme
4. příčku tabulky. Kluci a jedna dívka pracují na trénincích na výtečnou a je to vidět 
i v zápasech. Děti si za svůj příkladný přístup k tomuto sportu a rodiče za trpělivost 
a obětavost zaslouží poděkování. Tréninky máme každou středu a pátek ve sportovní 
hale, vždy od 16.00 hodin, pod vedením trenérů L. Havlíka (tel. 732 471 083)              
a V. Hrabala.

„B“ DRUŽSTVO - Naše záložní družstvo se pohybuje každoročně v klidném středu 
tabulky Středomoravské ligy mužů. Za družstvo nastupují hlavně současní a bývalí 
dorostenci a hráči, kteří nemají nominaci za A družstvo, doplnění o bývalé opory 
tohoto družstva.

„A“ DRUŽSTVO - „A“ mužstvo mužů vstoupilo do soutěžního ročníku                      
2. házenkářské ligy mezi bývalé kluby 1. ligy jako Sokolnice, Prostějov, Ivančice, 
Nové Veselí nebo Hustopeče, s cílem pohybovat se ve středu tabulky a dávat větší 
prostor mladým hráčům. V podzimní části soutěže nám i přes mnoho zraněných hráčů 
fungovala dobře obrana a dobré výkony předváděli i brankáři. Bohužel v útočné fázi 
jsme nedokázali nahradit J. Patáka, který ukončil ze zdravotních důvodů kariéru, ani 
ostatní zraněné hráče. Do jarních odvet nastoupí po zranění již jako hráč Milan 
Varhalík a Anatoliy Vasyliev. Na lavičku usedne na pozici asistenta trenéra Alois 
Jurík, který se vrací z působení v extraligovém Přerově. 

Rozpis utkání mužů A jaro 2012 domácí utkání:
25. 3. 2012 – 10.30 hod. - Kuřim, 15. 4. 2012 – 10.30 hod. - Sokolnice
29. 4. 2012 – 10.30 hod. - Nové Veselí, 13. 5. 2012 – 10.30 hod. – Hustopeče.
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Na závěr musíme poděkovat všem hráčům za předvedené výkony, rodičům dětí 
za jejich ochotu a spolupráci, dále pak trenérům, vedoucím družstev, zapisovatelům, 
časoměřičům, pořadatelům a v neposlední řadě všem těm, kteří se podíleli                  
na organizaci házenkářských utkání, turnajů, dopravy na utkání, kulturních akcí, akcí 
pro děti apod.

Věříme, že nám i nadále všichni zachováte svoji přízeň a že se budeme spolu           
i nadále radovat z úspěchů kostelecké házené ve všech věkových kategoriích.

Petr Kudláček

FC KOSTELEC NA HANÉ

KRÁTCE Z KAŽDODENNÍHO ŽIVOTA MÍSTNÍHO FOTBALOVÉHO 
ODDÍLU FC KOSTELEC NA HANÉ

Od roku 2006 vede místní fotbalový oddíl nové vedení, které převzalo klub před 
téměř totálním zánikem a díky své obětavosti a s využitím vlastních prostředků jsme 
vytvořili sportovní organizaci nové generace, která nemá v Kostelci na Hané obdoby.

V roce 2007 se nám podařilo získat částku více jak čtyři miliony korun ze státního 
rozpočtu na rekonstrukci fotbalového stadionu, který je v dnešní době řazen mezi tři 
nejkrásnější na okrese Prostějov (viz. hodnocení předsedy okr. fotbalového svazu ing. 
Trundy), vzrůstá zájem o kopanou v Kostelci a my máme z původních třech družstev 
(muži „A“, „B“ a žáci) postupně: ml. přípravku,  přípravku, starší přípravku, ml. žáky, 
starší žáky, ml. dorost, starší dorost, muže „B“, muže „A“, ženy a dívky „B“, ženy 
a dívky „A“ a staré pány – cca 150 aktivních sportovců, pro které zabezpečujeme 
mistrovská utkání (65 zápasů v Kostelci + venkovní mistrovská utkání) a velké 
množství halových turnajů (rok 2011 – celkem 8 turnajů) a musíme udržovat ryze ve 
své režii rozsáhlý areál v Legionářské ulici, jehož údržba nás přijde ročně                   
na minimálně 500.000,- Kč (vč. minimální odměny správci areálu, pohonných hmot, 
servisu sekaček, hnojení, zavlažování, drobné údržby atd.) a to vše s tím, že náš roční 
rozpočet neklesl za posledních pět let pod milion korun!!! Možno doložit daňovými 
přiznáními za dané období. 

Pokud je vám to málo, tak se členové našeho oddílu za toto období podíleli            
na organizaci dětských dnů, byli zakladateli Mikulášské nadílky před radnicí, 
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spolupořadateli sportovních plesů, v roce 2011 zhotovili po třiceti letech ledovou 
plochu pro občany Kostelce zdarma a to samé zopakovali i v roce 2012, po letech 
nevraživosti kamarádili s kolegy z házenkářského oddílu. Přesto příspěvek Města činí 
maximálně 12 - 13 % z celkového rozpočtu našeho oddílu, díky tomu nejsme nadále 
vnímání jako rovnocenní partneři.

Za FC Kostelec na Hané Stanislav Píchal
předseda oddílu

KOPANÁ V KOSTELCI

Vážení čtenáři,

v posledních Kosteleckých novinkách jsem se zmínil o našich družstvech, jak 
si vedla v průběhu podzimní sezóny v jednotlivých soutěžích ročníku 2011/2012. 
Chtěl bych Vás v dnešních novinkách krátce informovat o období tzv. „volna“, tedy 
od skončení posledních mistrovských zápasů tj. poloviny listopadu až do poloviny 
února a jak tento čas využila jednotlivá mužstva pro zkvalitnění své celkové činnosti, 
co se týče přípravy na novou sezonu.

A začnu od těch nejmenších.

MINIPŘÍPRAVKA - Co se 
týče našich nejmenších 
„benjamínků“, jakmile se 
počasí zhoršilo a pobyt na 
hřišti se stal zdraví 
nebezpečný, od poloviny 
listopadu se přesunuli do 
městské haly, kde pod 
vedením svého trenéra Juraje 
Šulce každé pondělí od 16 do
17 hodin pravidelně trénují. 
Rodiče děti většinou, zejména 
v zimním období přivezou a buď jsou v hale přítomni coby diváci, nebo si hlavně 
maminky jdou něco do města nakoupit, podívat se po obchodech a pak si děti odvezou 
domů. Na tréninky chodí v průměru 12 - 15 chlapců a děvčat a pod vedením trenéra 
dělají velké pokroky, co se týče základů „fotbalové abecedy“ a vždy ti 2 - 3 nejlepší 
jsou po roce přeřazování do mladší přípravky. Zatím se nám to daří a děti i rodiče jsou 
spokojeni.
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PŘÍPRAVKA - Rovněž přípravka využívala až do půlky listopadu tréninků na hřišti, 
kde pod vedením trenéra Jiřího Horáka trénovalo 2x týdně kolem 25 chlapců. Zde je 
nutno vyzvednout práci Jiřího Horáka, neboť se jí plně věnuje a chlapcům jak 
mladším tak starším o sobotách nebo nedělích zabezpečuje různé přáteláky nebo 
turnaje se soupeři v okolí PV. Na turnaje jezdí někdy i mimo okres PV a zde je nutno 
poděkovat některým rodičům, kteří svými auty pomáhají při dopravě chlapců na 
jednotlivá utkání. Turnajů a přáteláků bylo letos ke konci roku opravdu tolik, že si 
chlapci nemohou stěžovat na „zahálení“. Za zmínku stojí zejména domácí turnaj 
Bexim Cup 2011, kde hlavním sponzorem celé této významné sportovní akce, která 
proběhla na velmi dobré úrovni, byla firma Bexim Paletten z Kostelce a pan ředitel 
Ing. Miroslav Dohnal zabezpečil vše, pro zdárný průběh celého turnaje. Jednalo se       
o krásné poháry, věcné ceny a medaile pro 3 nejlepší družstva, občerstvení pro 
všechny účastníky a na závěr domácí kapitán obdržel z rukou hlavního sponzora 
krásný, velký dort ve tvaru hřiště, po kterém se jen zaprášilo. Turnaje se zúčastnilo 
6 družstev. Za toto vše je mu nutno poděkovat a všem ostatním, kteří se na 
zabezpečení celé akce podíleli. Tak jen aby takových podobných akcí bylo více. Nyní 
chlapci trénují 2x týdně v hale a ladí formu na blížící se novou sezonu.

ŽÁCI - Žáci, kterým se zatím v soutěži daří, sehráli 2 turnaje a několik přáteláků 
a trenérské trio zůstává beze změn. V kádru je kolem 15 hráčů a tréninky zatím jsou 
1x týdně. „Maká“ se od poloviny prosince v naší hale a docházka je kolem 85 %. 
Na konci roku proběhl velmi dobrý turnaj mezi vánočními svátky v hale za účasti 
6 poměrně silných celků a turnaj měl velmi dobrou úroveň ke spokojenosti všech 
zúčastněných. FC Kostelec reprezentovalo družstvo A a B a tak si zahráli všichni. 
Žáci se také zúčastnili dvou turnajů v Nezamyslicích. Také ještě pro žáky máme
zabezpečeny 2-3 přátelské zápasy před nastávající sezónu.

DOROST - Také dorost hned po skončení mistráků nadále užíval hezkého, slunného 
počasí a trénoval 2x týdně na hřišti. Na jednotlivé tréninky chodilo kolem 10 chlapců 
z celkového kádru 13 - 15 dorostenců a kolektiv prakticky do II. pololetí zůstává beze 
změn. Trenéry zůstávají nadále František Radvanský ml. a Ivo Vykopal. Po přesunu 
do haly tréninky zůstávají 2x týdně (1x hala, 1x nabírání fyzičky formou výběhů 
do okolí dle potřeby). Před započetím sezóny se ještě plánují 2 - 3 přátelské zápasy 
a jde se na to.

ŽENY - Kdo z Vás vážení čtenáři sleduje Kosteleckou kopanou, zejména v poslední 
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době, tak je svědkem toho, že opravdu jsou to naše holky, které nám dělají radost. 
Všichni jsme si mysleli, že si dají po náročné sezóně alespoň 14 dní volno, ale opak je 
pravdou. Po posledním mistráku a následném tréninku proběhlo v klubovně na hřišti 
kvalitní a hodnotící rozloučení se vším všudy a holky zůstaly u „zaběhlého režimu“. 
4x týdně tréninky, jako byly dosud. Opravdu jsme tomu nechtěli někteří věřit, ale bylo 
to tak a je tomu tak dosud. Zde musíme vysoce vyzvednout práci obou trenérů Petra 
Mertu a Mojmíra Drápala (třetí p. Mezuliánek po dvou měsících odešel do PV 
trénovat muže), kteří, řekl bych, to mají jako své „druhé“ zaměstnání a prakticky svůj 
volný čas vůbec nemají a holky se jim za to i touto formou – což jsou celkově dobré 
výsledky odměňují. Důležité je, že to zatím oběma stranám vyhovuje a výsledky 
se dostavují. Děvčata odehrála několik přáteláků a turnajů a za zmínku stojí zejména 
turnaj na domácí půdě v naší hale začátkem února za účasti šesti silných družstev 
a celá akce měla dobrou úroveň. Do začátku soutěže mají v plánu ještě jeden turnaj 
a 2 - 3 přátelské zápasy a pak už rychle sbírat body v nové sezóně.

MUŽI „A“ - Jak všichni víme, kostelečtí muži prožívali loňský podzim 2011 jako 
jeden z nejhorších za posledních několik let. Nastává zde otázka proč tomu tak je        
a příčiny vzniku této situace. Vždyť všichni, kdo na kopanou chodíme, máme na 
paměti, jak se nám dařilo před rokem, kdy jsme byli v tabulce na krásném 3. místě. 
Přitom vše zůstalo jako loni. Ano, nějaké to zranění sice bylo, ale s tím se musí 
normálně počítat, ale kde jsou další chyby či příčiny neúspěchu? Zisk 9 bodů             
po polovině soutěže, to zde už dlouho nebylo a udržet se v soutěži nebude letos 
opravdu lehké. Nastává zde otázka, která zajímá i fotbalové fanoušky a všechny ty, 
kteří se chodí na kopanou dívat, co se udělalo pro zlepšení a hlavně pro udržení 
v 1.B třídě v ročníku 2011/2012. Jen velmi stručně – proslýchají se různé zprávy, kdo 
odešel a kdo by měl mužstvo posílit, ale ještě nepadla žádní jména a dosud přesně 
nevíme, jak to všechno dopadne. Všichni dobře víme, že zranění dvou klíčových hráčů 
a hlavně střelců T. Langry a T. Menšíka bylo velmi citelné a góly přestaly padat. Dále 
Marek Zatloukal přerušil z rodinných důvodů u nás své působení a v útoku také 
chyběl. Od nové sezóny už u nás neuvidíme Pavla Navrátila, který odešel na hostování 
do Horního Štěpánova a také Tomáš Langr odešel pracovně do Německa.                 
Na hostování by ale měl přijít Ivoš Grepl ze Zdětína – zatím je ještě ale všechno 
v jednání a z hostování z Brna se vrací Dalibor Šmíd. Výbor s trenérem počítají 
s posílením A mužstva o 3 - 4 hráče, někteří již byli osloveni, ale jednání je nutno 
rychle dotáhnout do zdárného konce. Trenérem je Kamil Hubený z Brodku, vedoucí 
mužstva Vladimír Staněk a asistentem Petr Waltr. Počítá se, že by muži A měli mít 
kolem 15 hráčů v sestavě a co se týče tréninků, hráči začali počátkem února 2x týdně 
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v hale od 18 do19 hod. a pokud se počasí zlepší, tak by v pondělí byla k dispozici hala 
a posilovna a ve čtvrtek či pátek by se „ladila“ fyzička v terénu. Dále počítáme 
se 6 přátelskými zápasy (Holice, SK PV, Přemyslovice, Smržice, Jesenec, Kralice) 
a 8. 4. 2012 nás čeká první mistrák v Mostkovicích a 15. 4. 2012 v Horních 
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MUŽI „B“ - Co se týče našeho B mužstva, jsme na tom, bereme-li umístění v tabulce, 
o něco lépe, ale to vše hlavně díky Áčku, kdy nám vždy trenér po vzájemné domluvě 
s trenérem Béčka, když to vycházelo s rozlosováním, vždy vypomohl zapůjčením 
2 - 3 hráčů, kteří měli volno, a tato vzájemná výpomoc se vyplatila. Zde je nutno 
pochválit zejména Tomáše Menšíka a v posledních zápasech Jiřího Drčku, kteří nám 
svými góly udělali vždy radost. Trenérem je Emil Vybíral a k dispozici má 12 - 14
hráčů – někdy ale z různých nečekaně vzniklých problémů je nás 10 a zachraňují na 
poslední chvíli i dorostenci. Co se týče tréninků, z důvodu hlavně pracovních (což 
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po telefonu. Letos se na ně „usmálo štěstí“, když se v Čechách pod Kosířem               
na vánočním turnaji O pohár starosty uvolnilo místo a na poslední chvíli se tak rychle 
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věku a byl jim povolen i „start“ tří našich děvčat, prý pro zpestření akce. Turnaj byl 
poměrně silně obsazen a tak už při nástupu bylo jasné, že ve výsledcích nedopadneme 
dobře, což se v praxi plně potvrdilo. Snaha byla sice veliká, ale na zkušené kozáky 
zejména domácí a velmi dobrý Laškov naši nestačili. Co se týče starých pánů 
je hlavně vidět, že chybí zejména fyzička, což se projevuje hlavně až ve II. poločase, 
kdy síly pomalu ale jistě dochází. Zejména, když proti sobě nastoupí hráči věkově 
o 10 - 15 let od sebe, což se velmi často stává.

Na závěr přeji všem kosteleckým mužstvům zejména mnoho zdraví a štěstí, aby 
se jim vyhýbali úrazy a různá zranění, dále mnoho vítězných zápasů a hlavně aby jim 
to dobře střílelo.

PhDr. Jaroslav Vyhlídal
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době, tak je svědkem toho, že opravdu jsou to naše holky, které nám dělají radost. 
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a celá akce měla dobrou úroveň. Do začátku soutěže mají v plánu ještě jeden turnaj 
a 2 - 3 přátelské zápasy a pak už rychle sbírat body v nové sezóně.
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v 1.B třídě v ročníku 2011/2012. Jen velmi stručně – proslýchají se různé zprávy, kdo 
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chyběl. Od nové sezóny už u nás neuvidíme Pavla Navrátila, který odešel na hostování 
do Horního Štěpánova a také Tomáš Langr odešel pracovně do Německa.                 
Na hostování by ale měl přijít Ivoš Grepl ze Zdětína – zatím je ještě ale všechno 
v jednání a z hostování z Brna se vrací Dalibor Šmíd. Výbor s trenérem počítají 
s posílením A mužstva o 3 - 4 hráče, někteří již byli osloveni, ale jednání je nutno 
rychle dotáhnout do zdárného konce. Trenérem je Kamil Hubený z Brodku, vedoucí 
mužstva Vladimír Staněk a asistentem Petr Waltr. Počítá se, že by muži A měli mít 
kolem 15 hráčů v sestavě a co se týče tréninků, hráči začali počátkem února 2x týdně 
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JSDH KOSTELEC NA HANÉ

JUBILEJNÍ ROK HASIČŮ 2012

Rok 2012 bude velice významný pro SDH Kostelec na Hané. Připomeneme 
si v něm 130. výročí jeho založení. Dovolte mi, abych nejprve v krátkosti shrnul 
historii fungování našeho sboru. Sbor byl založen v roce 1882, i když první snahy 
o jeho založení jsou o dva roky starší. Při první valné hromadě již čítal sbor 65 členů. 
Roku 1897 se konal v Kostelci sjezd 27. župy, která byla později na počest našeho 
člena přejmenována na Župu Stavělovu. Meziválečné období se neslo ve znamení 
rozkvětu sboru a modernizaci techniky. V roce 1932 byl župní sjezd, konaný právě 
v Kostelci, spojen s oslavou 50. výročí založení. V letech druhé světové války byla 
činnost značně omezena. Nicméně sbor stále fungoval a v poválečném období opět 
rozšiřoval svou činnost. Členové se podíleli na obnově a výstavbě nových vodních 
zdrojů a úzce spolupracovali s obcí na jejím zvelebení. Rok 1959 je spojen 
s vybudováním nové klubovny, která slouží až do dnešních dnů. Šedesátá                      
a sedmdesátá léta byla především ve znamení preventivní činnosti. V těchto letech 
sbor obdržel vyznamenání Za příkladnou práci a později také Za zásluhy. Na přelomu 
sedmdesátých a osmdesátých let byl náš člen Alois Bohanes členem Ústředního 
výboru svazu požární ochrany. Roku 1982 jsme získali vyznamenání Za mimořádné 
zásluhy a v roce 1983 jsme na sjezdu Svazu požární ochrany v Brně obdrželi Čestný 
prapor ÚV SPO ČSSR. Od roku 1988 jej zdobí stuha. Od počátku devadesátých let 
se v Kostelci činnost zaměřila na budování zásahové jednotky. Nejprve zařazené 
v kategorii JPO III. a od roku 1999 JPO II. 

Zlomovým okamžikem v modernizaci jednotky se staly tragické povodně              
na Moravě v roce 1997. Naše jednotka turnusově dlouhé týdny zasahovala například 
na území nejvíce postižené obce Troubky. Největší požár od konce války                    
na Prostějovsku, požár firmy Moragro, na jaře roku 2000, prověřil naši akceschopnost 
a jenom potvrdil naše požadavky na celkovou reorganizaci zásahové techniky 
jednotky. Ke konci stejného roku dostala jednotka k užívání novou cisternu Praga, 
jejíž cena přesáhla 6 milionů korun a státní dotace z celkové částky činila 2,4 milionů. 
I v dalších letech se nám dařilo modernizovat autopark, pořizovat moderní osobní 
ochranné prostředky, nakupovat speciální výzbroj a výstroj a dnes patříme mezi jednu 
z nejlépe vybavených dobrovolných jednotek v okrese Prostějov. Rok 2002               
se nesmazatelně vryl do povědomí všech občanů kvůli obrovským povodním, které 
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zasáhly velkou část České republiky. Naše jednotka zasahovala přes dvacet dní na 
území hlavního města a v oblasti Středočeského kraje. 

Skoro každý rok se najde alespoň jedna velká událost, která svým rozsahem ovlivní 
dění v celém kraji a naše jednotka pomáhala zmírnit její následky. Připomeňme 
si alespoň ty nejvýznamnější. V roce 2001 likvidace větrné smršti v okolí obce 
Stařechovice, o rok později povodně v Olomouci, čtvrtý květen 2004 požár paletárny 
ve Slavoníně, červen 2004 likvidace následků tornáda v Litovli, 2009 pomoc při 
odstraňování následků povodní v Hustopečích nad Bečvou a na Jesenicku, 2010 
dlouhodobé nasazení při likvidaci povodní v Troubkách. V průměru vyjíždíme 
k padesáti až šedesáti mimořádným událostem do roka. Jednotka je předurčena 
pro zásahy u všech druhů mimořádných událostí. Jako jedna z mála v kraji                    
i k zásahům s výskytem nebezpečných látek. Členové se pravidelně účastní školení 
a kurzů, které zvyšují jejich odborné znalosti a dovednosti ve snaze být adekvátním 
partnerem nebo i náhradou za jednotky HZS.

Sbor dobrovolných hasičů byl již od samého počátku nositelem kulturních 
a sportovních tradic. Každoročně pořádáme hasičský ples, spolupracujeme při konání 
dětského dne nebo mikulášského odpoledne. Dále pořádáme i noční soutěž pro členy 
zásahových jednotek „O hanáckó sekyrko“, která volně navazuje na memoriál Aloise 
Bohanese, pořádaný celkem 17x a to od roku 1990 až do roku 2007. „Sekyrka“ není 
klasická soutěž v požárních útocích, ale na řadě stanovišť si soutěžící prověří své 
znalosti a schopnosti při řešení úkolů imitující reálné zásahy. Cílem této soutěže 
je především hasiče naučit nové dovednosti, které budou schopní využít při pomoci 
svým spoluobčanům. Soutěže se pravidelně účastní družstva nejen z kraje 
Olomouckého, ale i krajů okolních.  Řadu let se v Kostelci konal i turnaj v malé 
kopané, jehož výtěžek byl určen na chod školy pro děti s poruchami sluchu 
v Olomouci. 

Samostatnou kapitolou je preventivní a výchovná činnost. Co se prevence týče, 
zaměřili jsme se především na práci s dětmi a v programu Hasík, který je garantován 
Ministerstvem školství, máme tři lektory, vyučující na několika školách požární 
ochranu žáky druhých a šestých tříd. Se základní školou v Kostelci na Hané zároveň 
spolupracujeme při pořádání sportovních a branných dnů. K preventivní činnosti 
se zajisté může řadit i prezentace činnosti zásahové jednotky na řadě akcí v celém 
Olomouckém kraji. Snad nejznámější z nich jsou ve své době legendární oslavy 
svátku svatého Floriána na Bouzově, při kterých v roce 2002 tehdejší starosta obce 
Kostelec, inženýr Jiří Kintr, dostal Medaili za zásluhy o rozvoj požární ochrany.
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Dlouhodobě se věnujeme práci s mládeží. Naši svěřenci obsadili v roce 2002 první 
místo na branném závodě hry Plamen v Pěnčíně a ten sám výsledek zopakovali i o rok 
později. V dalších letech se pak vždy umísťovali na předních místech. Pro děti toho 
samozřejmě děláme mnohem více. Nejen, že je připravujeme na soutěžní činnost,        
ale zároveň pro ně i organizujeme soutěže. V roce 2005 to byl branný závod pro 
všechny mladé hasiče z okresu Prostějov a v letech 2006 a 2007 celookresní kolo hry 
Plamen. Řadu dalších soutěží zaštiťujeme technickou podporou a účastí rozhodčích. 
To platí i pro soutěže mužů a žen. Snad žádná větší soutěž na místní, okresní, 
ale i krajské úrovni není pořádána bez účasti našich zástupců. O našich                
technicko-organizačních schopnostech se mnozí mohli přesvědčit v loňském roce, kdy 
jsme byli vůdčí organizací při pořádání okresního kola v požárním sportu. 

Jako určité poděkování za naši činnost máme k letošním oslavám přislíbeno 
udělení čestné stuhy II. stupně k našemu praporu od vrcholného orgánu dobrovolných 
hasičů. V našich řadách je i několik nositelů Řádu nebo Medaile svatého Floriána 
a máme i jednoho zasloužilého hasiče. Velký dík patří obci Kostelec na Hané, která 
finančně i morálně podporuje jak činnost jednotky, tak i našeho občanského sdružení 
a dává tak jasně najevo, že požární ochrana v obci patří mezi jednu z jejich priorit. 
Nebýt dosavadní štědrosti, tak by se patrně nikdy nepodařilo vybudovat zásahovou 
jednotku na takovou úroveň jako je dnes a občanské sdružení rozvinout v prestižní 
organizaci s nejdelší tradicí v naší obci, která je plně funkční a schopná podat 
pomocnou ruku u jakékoliv akce. 

Vážení kostelečáci, dovolte nám, abychom Vás tímto pozvali na oslavy 130. výročí 
založení kosteleckých hasičů, které se uskuteční 30. června v odpoledních hodinách 
v Kostelci. Nad touto akcí převzal záštitu hejtman Olomouckého kraje. Vzhledem 
k plánované výstavbě bude přesné místo konání upřesněno na plakátech a v obecním 
rozhlase. Po přivítání spřátelených sborů je pro širokou veřejnost připravena celá řada 
ukázek mapujících vývoj požární ochrany. Na vlastní oči budete moci zhlédnout zásah 
historické koněspřežné stříkačky, hasičského automobilu Škoda z roku 1928 nebo 
techniku z let šedesátých. U statických i dynamických ukázek bude připravena celá 
řada soudobé požární techniky, která se předvede například u fiktivního zásahu 
u dopravní nehody nebo při hašení požáru. Během celého odpoledne bude připravena 
řada dalších doprovodných akcí. Součástí letošních oslav bude i další ročník soutěže 
„O hanáckó sekyrko“, konaný v noci z 8. na 9. září. Co nejsrdečněji Vás zveme 
a těšíme se na hojnou účast.

                                                                                               Petr Bohanes 
                                                                                    jednatel sboru
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Služby města Kostelce na Hané
příspěvková organizace

Rynk 114, 798 41 Kostelec na Hané
IČO 65762452, DIČ CZ65762452

Služby města Kostelce na Hané provádí tyto práce:

AUTODOPRAVA - přistavení kontejnerů, dovoz, 
odvoz materiálu..., pronájem kontejnerů

ZEMNÍ PRÁCE - práce strojem Caterpillar

STAVEBNÍ PRÁCE – zednické práce, zhotovení 
zámkové dlažby

SKLENÁŘSKÉ PRÁCE – zasklení oken, skleníků….

V případě zájmu piště nebo volejte:
Email: sluzbykostelec@volny.cz
Tel., Fax: 582 373 469
Mobil: 603898055 - vedoucí Služeb Petr Kudláček
Mobil: 606210858, 731508455 – řidič
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Dlouhodobě se věnujeme práci s mládeží. Naši svěřenci obsadili v roce 2002 první 
místo na branném závodě hry Plamen v Pěnčíně a ten sám výsledek zopakovali i o rok 
později. V dalších letech se pak vždy umísťovali na předních místech. Pro děti toho 
samozřejmě děláme mnohem více. Nejen, že je připravujeme na soutěžní činnost,        
ale zároveň pro ně i organizujeme soutěže. V roce 2005 to byl branný závod pro 
všechny mladé hasiče z okresu Prostějov a v letech 2006 a 2007 celookresní kolo hry 
Plamen. Řadu dalších soutěží zaštiťujeme technickou podporou a účastí rozhodčích. 
To platí i pro soutěže mužů a žen. Snad žádná větší soutěž na místní, okresní, 
ale i krajské úrovni není pořádána bez účasti našich zástupců. O našich                
technicko-organizačních schopnostech se mnozí mohli přesvědčit v loňském roce, kdy 
jsme byli vůdčí organizací při pořádání okresního kola v požárním sportu. 

Jako určité poděkování za naši činnost máme k letošním oslavám přislíbeno 
udělení čestné stuhy II. stupně k našemu praporu od vrcholného orgánu dobrovolných 
hasičů. V našich řadách je i několik nositelů Řádu nebo Medaile svatého Floriána 
a máme i jednoho zasloužilého hasiče. Velký dík patří obci Kostelec na Hané, která 
finančně i morálně podporuje jak činnost jednotky, tak i našeho občanského sdružení 
a dává tak jasně najevo, že požární ochrana v obci patří mezi jednu z jejich priorit. 
Nebýt dosavadní štědrosti, tak by se patrně nikdy nepodařilo vybudovat zásahovou 
jednotku na takovou úroveň jako je dnes a občanské sdružení rozvinout v prestižní 
organizaci s nejdelší tradicí v naší obci, která je plně funkční a schopná podat 
pomocnou ruku u jakékoliv akce. 

Vážení kostelečáci, dovolte nám, abychom Vás tímto pozvali na oslavy 130. výročí 
založení kosteleckých hasičů, které se uskuteční 30. června v odpoledních hodinách 
v Kostelci. Nad touto akcí převzal záštitu hejtman Olomouckého kraje. Vzhledem 
k plánované výstavbě bude přesné místo konání upřesněno na plakátech a v obecním 
rozhlase. Po přivítání spřátelených sborů je pro širokou veřejnost připravena celá řada 
ukázek mapujících vývoj požární ochrany. Na vlastní oči budete moci zhlédnout zásah 
historické koněspřežné stříkačky, hasičského automobilu Škoda z roku 1928 nebo 
techniku z let šedesátých. U statických i dynamických ukázek bude připravena celá 
řada soudobé požární techniky, která se předvede například u fiktivního zásahu 
u dopravní nehody nebo při hašení požáru. Během celého odpoledne bude připravena 
řada dalších doprovodných akcí. Součástí letošních oslav bude i další ročník soutěže 
„O hanáckó sekyrko“, konaný v noci z 8. na 9. září. Co nejsrdečněji Vás zveme 
a těšíme se na hojnou účast.

                                                                                               Petr Bohanes 
                                                                                    jednatel sboru
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Vítání dětí 3. 3. 2012

Vítání dětí 3. 3. 2012

Maškarní bál Župní plavecké závodyZápis dětí do 1. ročníku FC Kostelec na Hané

Tříkrálová sbírka Za ty, kteří zůstali...

Zápis dětí do 1. ročníku Vánoce v MŠ



SAT TELEVIZE

INFOS Art, s.r.o., Barákova 5, 796 01 
Prostějov, Tel.: 588 882 111, e-mail: wifi @infos.cz

www.infos.cz

INTERNET
TELEFON

www.infos.czvíce na

Navyšujeme rychlost připojení !
Vyzkoušejte linku o rychlosti 

5000 kbps již v základním tarifu !

Kostelecké 
novinky   1 Brezen - 2012




